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In de procedurevergadering van de vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit van  
10 maart 2009 is gesproken over de toepassing van aardwarmte in de glastuinbouw en de MEI-regeling.  
 
De commissie heeft besloten u te verzoeken antwoord te geven op de vragen van de commissie. Deze 
vragen zijn in de bijlage opgenomen. 
 
Bij dezen breng ik u het verzoek van de commissie over. 
 
Hoogachtend, 
 
De griffier van de vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit, 
 
 
 
 
 Mw. drs. C.J.M. Dortmans  
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Bijlage: vragen vc voor LNV over aardwarmte in de glastuinbouw en de MEI-regeling 
 
 

 
1. De MEI regeling 2008 is overtekend. Als gevolg hiervan zijn keuzes gemaakt welke projecten wel 

met subsidie worden gehonoreerd en welke projecten niet. Hierbij zou een selectie gemaakt zijn 
van de beste projecten. In de concrete toekenning lijken vergelijkbare verduurzamingsprojecten als 
gevolg van de systematiek van puntentoekenning uiteindelijk te leiden tot verschillende 
conclusies. Zo is bijvoorbeeld in de gemeente Lansingerland de inzet van aardwarmte door 
tuinders gezamenlijk aangepakt. Dit betekent dat acht maal exact hetzelfde projectvoorstel is 
ingediend. Helaas is slechts één hiervan toegekend. Kan de minister aangeven welke 
overwegingen hieraan ten grondslag liggen? 

 
2. Leidt de gehanteerde systematiek van criteria en puntentoekenning er niet toe dat niet het 

milieuvoordeel door uitvoering van het project bepalend is, maar de huidige situatie van het 
bedrijf ten opzichte van het te behalen duurzaamheidresultaat? En zo ja, vindt de minister dit een 
juiste benadering? 

 
3. Is de regeling alleen voor bedrijven die wat betreft de energietransitie naar meer duurzame 

energievormen nog geen stappen hebben gemaakt?  
Op zich goed dat deze ondernemers de kans krijgen om tot een duurzame energievoorziening te 
komen maar hoe verhoudt zich dit tot ondernemers die soms zonder subsidie maar uit oogpunt van 
maatschappelijk verantwoord ondernemen al stappen hebben gezet naar duurzame energie? Leidt 
dit niet tot de ‘wet van de remmende voorsprong’ en wellicht tot dempen van het stimuleren van 
ondernemers om door te gaan met innovatief ondernemen? 

 
4. Niemand had verwacht dat de toepassing van aardwarmte in de glastuinbouw zo een vlucht zou 

nemen. Dit biedt grote kansen op het gebied van duurzaamheid. Vermindering van gebruik van 
fossiele brandstoffen en een substantiële reductie van de uitstoot van Co2. Bovendien is – en dat is 
in de huidige economische situatie niet te onderschatten – een enorme economisch belang in het 
geding. Zou het kabinet niet meer moeten inspelen op deze kans? Is de minister bereid om met 
haar collega van EZ (die ook energie in de portefeuille heeft) over bundeling van krachten te 
praten? 

 
5. Gezien de doelstellingen van dit kabinet lijkt het buitengewoon verstandig om in 2009 het bedrag 

van de MEI regeling te verhogen zodat alle aardwarmte projecten doorgang kunnen vinden 
teneinde te komen tot een economisch sterkere en duurzamere glastuinbouwsector in Nederland. Is 
de minister bereid hier invulling aan te geven? 

 


